
ماجراي مهمان پرحاش�يه ماه عسل با پايان 
اين برنامه نه فقط تمام نشده بلكه حالا ابعاد 
تازه اي از پش�ت پرده هاي اين ماجرا آشكار 
مي ش�ود. تازه تري�ن خب�ر از پرون�ده اي كه 
حالا دادس�تاني هم به آن ورود كرده، انتشار 
س�ندي از متن قرارداد ياس اشكي با وزارت 
بهداش�ت اس�ت؛ قراردادي كه طي آن ياس 
اش�كي مأمور مي شود تا با ش�ركت در برنامه 
ماه عس�ل و تبليغ براي واكسن HPV براي 
پروژه ساخت اين واكسن پول جمع كند. اين 
در حالي است كه پس از حواشي اين برنامه ماه 
عس�ل درباره واكس�ن HPV معاونت علمي 
رئيس جمهور از س�اخت واكس�ن HPV در 
يكي از ش�ركت هاي دانش بنيان خبر داد. بنا 
به تأكيد سورنا س�تاري براي ساخت واكسن 
HPV ني�ازي نيس�ت ك�ه از م�ردم پولي را 
جمع آوري كنيم، زيرا اين شركت تسهيلاتي 
در قالب وام از معاونت علمي و فناوري دريافت 
كرده اس�ت و به همي�ن دليل ني�ازي به پول 
ندارد. در برابر اي�ن تاكنون بيش از 2 ميليارد 
تومان براي پيش�برد اين پ�روژه جمع آوري 
شده اس�ت؛ مبلغي كه معلوم نيست كجاست 
و آي�ا به م�ردم بازگردانده مي ش�ود ي�ا نه ؟!

ماجرا از يك برنامه تلويزيوني آغاز شد. فردي با 
ادعاي ابتلا به يك بيماري نادر در گذشته، ضمن 
ابراز نگراني از شيوع بيماري سرطان در ايران و 
تأكيد بر افزايش آگاهي زنان ايراني نس��بت به 
شيوع سونامي سرطان و بيماري هاي جنسي، در 
برنامه ماه عسل حضور يافت و از مردم خواست 

براي توليد واكسن HPV كمك مالي كنند. 
  مواضع ضد و نقيض 

اين برنام��ه انتقادات گس��ترده اي را از س��وي 
جامعه پزش��كي و متخصصان در پي داش��ت و 
علي واشقاني، رئيس اداره بيولوژيك سازمان غذا 

و دارو را هم به موضع گيري كشاند. وي با انتقاد 
از اظه��ارات غيرتخصصي در اين ح��وزه گفت: 
اگر قرار باشد كس��ي در اين موارد صحبت كند، 
حتماً بايد متخصص يا مس��ئول اين حوزه باشد 
و اطلاعات كامل را در اختي��ار مردم قرار دهد تا 
نگراني ايجاد نشود، زيرا پيامد اين ايجاد نگراني ها 
تقاضاهاي القايي است در حالي كه اين واكسن 

اولويتي ندارد. 
به گفته وي اين واكسن به ميزان كافي به كشور 
وارد مي شود و افراد داراي شرايط خاص مي توانند 
طبق تشخيص پزشك آن را تزريق كنند. موضع 
وزير بهداشت در اين باره اما حمايت از برنامه ماه 
عسل و ساخت واكسن HPV بود؛  حمايتي كه با 
متهم كردن منتقدان به اهداف و اغراض سياسي، 
احتمال برنام��ه وزارت بهداش��ت را در ماجراي 
دعوت از اين مهمان پرحاش��يه برنامه ماه عسل 
تقويت مي كند. بعدترها ماج��راي اين حمايت 

روشن شد. ياس اش��كي فاش كرد كه سناريوي 
حضورش در برنامه ماه عس��ل از سوي شخص 

وزير طراحي شده است. 
  رو شدن يك سند

اشكي فاش كرد كه يك تفاهمنامه بين انجمن 
»راه« كه وي مدير آن است و معاونت اجتماعي 
وزارت بهداش��ت امضا ش��ده اس��ت. طبق اين 
تفاهمنامه، وي براي معرف��ي و جمع آوري پول 
براي واكس��ن HPV مأم��ور مي ش��ود و وزير 
بهداشت هم قبول مي كند كه 60 ميليارد تومان 
به اين پ��روژه كمك كن��د. اين ام��ر اعتراضات 
گسترده اي را در پي داش��ت؛ اينكه دولت براي 
پروژه توليد يك واكسن دس��ت به دامان مردم 

شود و اعانه جمع كند. 
ماجرا اما وقتي ابهام آميز تر شد كه سورنا ستاري 
معاون علمي رئيس جمهوري از توليد اين واكسن 
در شركتي دانش بنيان خبر داد و گفت: تسهيلات 

توليد واكسن در قالب وام ازسوي معاونت علمي 
به اين شركت پرداخت شده است. 

مصطفي قانعي، دبير ستاد توسعه زيست فناوري 
معاونت علمي رياست جمهوري و رئيس سابق 
انستيتو پاس��تور كش��ور هم به جمع منتقدان 
پيوس��ت. به گفته وي بيش از سه سال است كه 
دانشمندان ايراني تحقيقات علمي توليد واكسن 
HPV مدل گارداسيل را در شركت دانش بنيان، 
به طور مستقل و خارج از انستيتو پاستور انجام 
مي دهند و معاون��ت علمي رياس��ت جمهوري 
تاكنون مع��ادل 500 ميليون تومان از ش��ركت 
دانش بنيان توليدكننده واكسن HPV حمايت 
كرده است. از همه مهم تر اينكه ياس اشكي هيچ 
ربطي به اين ماجرا ندارد. قانع��ي از قوه قضائيه 
خواس��ت تا به اين مس��ئله ورود كند و نگذارد 
ماجراي جمع آوري اعانه به ن��ام مردم زلزله زده 

كرمانشاه درباره واكسن HPV تكرار شود. 
مجري ماه عس��ل هم اعتراف كرد اين س��وژه از 
سوي مسئولان وزارت بهداشت به آنها سفارش 
و معرفي شده اس��ت. حالا هم خبرگزاري فارس 
تفاهمنام��ه ميان ياس اش��كي و ه��ادي ايازي 
معاونت اجتماعي وزارت بهداشت را منتشر كرده 
كه نشان مي دهد ياس اشكي بازيگر سناريويي 
اس��ت كه وزارت بهداش��ت آن را طراحي كرده 

است. 
در ادامه اين پروژه هم سلبريتي ها از سوي وزارت 
بهداش��ت براي جم��ع آوري كمك هاي مردمي 
مبلغ واكس��ن HPV در فضاي مجازي شدند. 
معاونت اجتماعي وزارت بهداش��ت هم شخصاً 

به ميدان آمد. 
 حالا اما با رو شدن اسناد همه چشم انتظار گزارش 
دادستاني اند تا ببينند پشت پرده اين ماجرا چه 
بوده است و وزارت بهداشت اين پول را براي چه 

جمع كرده است. 

با شروع فصل گرما و تعطيلات يكي از تفريحات بسياري از جوانان 
و نوجوانان شنا در استخرهاست. 

شلوغي و ازدحام جمعيت در استخر ها يكي از گلايه ها و البته نگراني 
اصلي خيلي از ش��هروندان اس��ت. با آمدن گرماي تابستان بيشتر 
استخر ها مخصوصاً استخرهاي دولتي كه بهاي بليت كمتري دارند، 

مملو از جمعيت مي شود كه در نتيجه مشكل ساز خواهد شد. 
در حال حاضر در تهران نزديك به هزار استخر شنا وجود دارد كه 
با توجه به آغاز فصل گرما و تعطي��لات جمعيت افرادي كه به اين 

استخر ها مراجعه مي كنند، چند برابر گذشته مي شود. 
 تفريح��ات آبي ديگ��ري مثل پارك هاي س��احلي ي��ا پارك هاي 
آبي متعدد ي��ا درياچه هاي مناس��ب ب��راي ورزش ه��اي آبي در 
پايتخت نيس��ت كه در نتيجه همين موضوع باعث مي شود، تعداد 

استفاده كنندگان از اين استخر ها چند برابر ايام ديگر سال باشد. 
اين مش��كل از يك طرف و از طرف ديگر مش��كل حض��ور افراد و 
اس��تخرداران غيرمتخصص و كم تجربه هم اتفاقات ناگوار ديگري 
را ايجاد كرده است. چون اين استخر ها از طريق مزايده به افرادي 
كه شرايط اجاره را داشته باشند، واگذار مي شود و طبيعي است كه 

خيلي از اين افراد صرفاً به دليل توان مالي اين اس��تخرها را اجاره 
مي كنند نه تجربه و تخصص كافي ندارند، در نتيجه ما شاهد اتفاقات 

ناگواري هستيم. 
چنانچه آب استخر كاملًا سالم هم باشد، ورود حتي مقادير جزئي 
باكتري هاي »پاتوژن« توسط ش��ناگران، احتمال ابتلا به بعضي از 

بيماري هاي عفوني را به همراه دارد.  
اگر هر ماده ديگري به غير از كلر در آب استخر باشد، آب به سرعت 

سبز مي شود و جلبك مي بندد و در نتيجه استخر پلمب مي شود. 
اينكه يك مدتي شايعه شده بود كه بعضي استخرداران به جاي كلر 
از مايع وايتكس استفاده مي كنند، اصلاً واقعيت ندارد چون وايتكس 
گران تر است و اصلًا استفاده از آن به صرفه نيست. ضمن اينكه هيچ 
ماده ديگري كه بتوان به عنوان ضدعفوني كننده آب از آن استفاده 

كرد چيزي به جز كلر وجود ندارد. 
اما كلر نمي تواند فوراً اثر كند و مدتي طول مي كشد تا باكتري هاي 
مضر را بكشد. اين در حالي است كه برخي باكتري ها مثل »كريپتو« 
در مقابل كلر مقاوم هستند و چند روز در استخر زنده مي مانند، به 
همين دليل است كه بهترين استخرها هم ممكن است، باعث انتقال 

بيماري ها شود. 
مواد شيميايي مورد استفاده در تصفيه آب استخر و مواد آزاد شده 
از شناگرها مانند باقيمانده مواد پاك كننده، مواد آرايشي، ترشحات 
بدن شناگران، عرق و ادرار از جمله مواردي است كه خطرات ناشي 
از موادش��يميايي را به دنب��ال دارد و از اين رو آم��وزش رفتارهاي 
بهداش��تي ش��ناكردن در ميان افراد، براي هر مكان تفريحي آبي 

ضروري است.  
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ياس اشكي بازيگر سناريوي وزارت بهداشت!
جمع آوري 2 ميليارد تومان پول در وزارت بهداشت به نام پروژه اي كه معاونت علمي در حال انجام آن است!

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

اس�ماعيل معنوي با انتش�ار اين عك�س توييت زد: حجت الاس��لام 
موسوي فرد امام جمعه خرمشهر اين روزها بيش از خيلي ها پيگير حل مشكل 
آب است. امروز در آفتاب سوزان بالاي 50درجه، نيم ساعت جوشكاري كرد تا 

روحيه كارگران را دو چندان كند و مشكل آب مردم زودتر حل شود. 

 به�روز ش�جاعي توييت كرد: چش��م و دل مس��ئولان روش��ن! گويا 
بي سروصدا سهميه بندي برق در تهران با جديت آغاز شده است! امروز به 
بهانه جلسات از اين منطقه به آن منطقه رفتيم براي فرار از گرما و قطعي 

برق، اما قطعي برق هم دنبال ما بود!

 خليل الله بلوچي با انتشار اين عكس توييت زد: شما هر كجاي دنيا اين 
تصوير رو نشون بدين به جرم نشر اكاذيب و توهين به شعور مخاطب بازداشتت 
مي كنند، ولي واقعاً اين منطقه #دشتياري هست، چيز خيلي عادي شده كه آدم 
و حيوان از يه جا آب مي خورند و اونم آب نيست شده شير كاكائو، مدت هاست 

تصاوير و مستنداش دست به دست ميشه و كسي ككش نميگزه!

 حميد حاجي پور با انتشار اين عكس توييت زد: ابوحسين هر روز دو 
بار از روستايشان تا تصفيه خانه ۱0كيلومتر مي رود تا براي گاوهايش آب 

بخرد. هفته گذشته يكي از گاوهايش به خاطر شوري آب كور شد. 

 ميكاييل دياني توييت زد: در اين هجمه اين رو هم ببينيم كه بچه هاي 
سازندگي سپاه دارند سه شيفته كار مي كنند كه انتقال آب شرب زودتر به 
شهرهاي بي آب خوزستان برسد و بچه هاي سازندگي بسيج هم شبانه روز 

كار توزيع تانكري آب را دارند  انجام مي دهند!

 رقيه مهر پويا توييت زد: براي تصحيح ه��ر برگه امتحاني 500تومن 
ميدن، فكر كنيد نهايت ۱00برگه تصحيح بشه، روزي ميشه 50 تومن كه 

دولت از اين مبلغ اول مالياتش رو كم مي كنه.

* ميم چه توييت زد: نميدونم چرا سلبريتي هاي بيسواد فقط بلدن 
با حرف زدن فاز مردمداري بردارن؟ چرا يك بار همينا بلند نميش��ن 
برن مناطق محروم؟ چرا كمي از اون درآمد ميلياردي رو  خرج همين 
مردم نمي كنن؟ هر جا كم ميارن بحث اعتقاد مردم رو  پيش مي كشن 

نمي دونن همين مردم به كربلا و  كاظمين كمك مي كنن!

علیرضا دهلوي

كبري فرشچي 
  گزارش  یک

 روستاها سالي 700 هزار مهاجر
 به شهر مي فرستد

ايران قبل از انقلاب صاحب 60 تا ٧0 درصد جمعيت روستايي بود كه 
امروز اين نسبت به دليل توسعه نادرست شهرها برعكس شده و بيشتر 

از ٧0 درصد مردم ايران شهرنشين شده اند. 
مهاجرت به شهرها و حاشيه كلانشهرها عاملي شده تا روزبه روز تعداد 
روستانشينان كمتر ش��ود و اقتصاد روستا هم وضع بغرنجي پيدا كند. 
حالا حاشيه نشيني كه پيامدهاي اقتصادي و اجتماعي زيادي دارد، از 

نتايج همين مهاجرت هاي بي رويه است. 
معاون امور دهياري هاي سازمان ش��هرداري ها و دهياري هاي كشور 
با بيان اينكه بس��ياري از علماي اقتصادي در زمينه توسعه روستايي 
راه را اش��تباه رفتند و نقش روس��تاها در توليد ناخالص ملي را درك 
نكردند، گفت: » با بررس��ي فرايندها س��الانه ٧00 هزار نفر جمعيت 
روستايي كاهش پيدا مي كند كه دليل آن بنيان هاي اقتصادي است. 
ما نتوانستيم بنيان هاي اقتصادي را دوام بخشيم و پس از آن به ايجاد 

شغل بپردازيم. « 
رضا جندقيان افزود: معيشت قالب روستاييان كشاورزي است كه ۱0 
درصد از توليد ناخالص ملي را تش��كل مي دهد ولي ديده نمي ش��وند. 
هرچند بس��ياري از محصولات روس��تايي در ش��هرهاي كلان توليد 
مي شود و وزارت كشاورزي اعلام كرده 6٧ درصد از توليدات روستايي 

به شهرها وارد مي شود. «
به گفته اين مقام، » از سال 82 تا پايان سال 96 به دهياري ها و روستاها 
۱5هزار و 600 ميليارد تومان پول وارد كرديم، ولي آن توس��عه اي كه 
انتظار مي رفت به وجود نيامد. ما با پس��ت بانك ها تفاهمنامه اي براي 
ارائه وام و امور ديگر امضا كرديم تا ش��رايط روس��تاييان براي دريافت 

تسهيلات سخت نشود.«
اين در حالي است كه طبق يك طرح ملي قرار بود حدود 5 ميليون واحد 

روستايي يكجا بيمه حوادث شوند،اما در حد حرف باقي ماند. 
بسياري از روستاهاي كشور پتانسيل توس��عه گردشگري را دارند كه 
چندان مورد توجه واقع نش��ده اس��ت. هم اكنون 28 دستگاه متولي 
مربوط به روستاييان وجود دارد. با اين وجود شرايط روستاييان مناسب 

نيست. ما براي توسعه روستايي بايد رويكردها را تغيير دهيم. 
در حال حاضر ۱۱9 هزار نفر عضو شوراي روستايي وجود دارد كه از اين 
تعداد3 هزار و54٧ نفر را بانوان تشكيل مي دهند كه بايد به درستي از 
ظرفيت 50 درصدي بانوان بهره برد. در 50 سال گذشته شهرهاي ما 
به روستاها وابسته بودند و در روستاها زندگي افراد بيشتري در جريان 

بود، ولي در حال حاضر بهره وري در روستاها اندك است. 
وقتي احساسي عمل كنيم به نتيجه اي نمي رس��يم. بايد براي آبادي 
روستاها برنامه و طرح هاي خوبي داشته باشيم. اگر نتوانيم اقتصاد روستا 
را اصلاح و شرايط اشتغال را ايجاد كنيم، روستاها بيشتر از شرايط فعلي 

خالي از سكنه شده و نارضايتي روستاييان بيشتر مي شود. 

   ابوالفضل قناعتي عضو سابق شوراي شهر تهران از آتش سوزي ۱۱ 
پله برقي خط ٧ مترو تهران در انبارهاي شركت مترو خبر داد. 

  مديرعامل انجمن دفاع از حقوق معلولان ايران از برگزاري كارگروه 
اجتماعي و مناسب سازي شهرداري تهران خبر داد و گفت: در اين جلسه 
مقرر شد، ماده مربوط به مناسب سازي و دسترسي در تمام ساختمان ها 

و معاونت هاي عمراني شهرداري نصب شود. 
  رئيس كميته ملي المپيك اضافه كرد: در گذشته افراد خانواده دو 
ساعت در 24 ساعت گفت وگو مي كردند و اكنون به 20دقيقه كاهش 
يافته است. اين در حالي اس��ت كه گفت وگو عصبيت را كاهش داده و 

موجب درك بيشتر و افزايش اشتراكات مي شود. 
  مع��اون اجتماعي ش��هرداري تهران ب��ا بيان اينكه تهران س��رزير 
آسيب هاي اجتماعي است، گفت: ش��هرداري در ايجاد اين آسيب ها 

نقش ندارد، ولي هزينه مي پردازد. 
  اتصال بزرگراه شهيد صيادشيرازي به بلوار ارتش و بلوار اوشاني در 
كنار اصلاحاتي كه در مسيرهاي دسترسي بزرگراه امام علي)ع( و بلوار 
ارتش صورت پذيرفته است، سبب توزيع متناسب بار ترافيك در بزرگراه 

امام علي)ع( و شريان هاي ارتباطي جنوب شرق پايتخت خواهد شد. 
  جراح و متخصص گوش، گلو و بيني گفت: در صورتي كه نشانه هاي 
ابتلا به سينوزيت بيش از چهار هفته ادامه داشته باشد، بيماري مزمن 
مي شود و درمان نش��دن س��ينوزيت مزمن باعث آس��يب و تخريب 

سينوس ها مي شود.

 

–

–
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